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Forslag til: Inatsisartutlov om godkendelse af kommunalt ejede virksomheders anskaffelse, 

sikkerhedsstillelse og leje af visse ejendomme og anlæg  

(Naalakkersuisoq for Finanser & Nordisk Samarbejde)  

 
 
Siumut skal hermed fremkomme med følgende bemærkninger til det fremlagte forslag. 

Den 1. januar 2018 trådte Inatsisartutlov om kommunernes og Grønlands Selvstyres budgetter og 
regnskaber i kraft og som følge heraf har Naalakkersuisut så villet sikre en holdbar økonomi. Det er 
jo økonomien man ønsker at sikre i relation til den daglige drift. Dog har det altid været Siumuts 
holdning, at man skal have respekt overfor det kommunale selvstyre når der udfærdiges love. 

Som en konsekvens af kommunalreformen er kommunerne i dag reduceret til kun at være fire 
kommuner, men er så i dag oppe på fem kommuner. Dette har medført, at man i forhold til de 
tidligere år er begyndt, at fastsætte meget større målsætninger og visioner. 
 
Vi glæder os fra Siumut over, at det fremsatte lovforslag omhandler forskellige områder som 
kommunerne selvstændigt kan udvikle og, at det mest drejer sig om, at kommunerne skal have 
nogle gode værktøjer i forbindelse hermed. 
 
Kommunerne er som virksomheder betragtet kæmpe virksomheder og nogle af deres forpligtelser 
gælder derfor også i forhold til andre private virksomheder. Herudover har de masser af aktiver 
som de er forpligtet til at investere i som følge af, at der skal ydes garanti for at kommunen på 
tætteste hold skal kunne yde en fastsat service overfor borgerne. Vi skal derfor bemærke, at vi er 
tilfredse med, at det allerede står skrevet i loven at man skal have respekt herfor. 
 
Endvidere vil vi fra Siumut heller ikke undlade at komme ind på, at vi finder det meget vigtigt, at 
kommunernes driftsmæssige økonomi skal være sikker og solid, idet det er kommunerne der i det 
daglige er i front overfor og tættest på borgerne, når de udøver deres service. Derfor kan vi da 
heller ikke fra Siumut sige det tydeligt nok; at vi altid har fundet det vigtigt, at man skal sikre disse 
forhold på bedst mulig måde hvilket man sikrer ved at lovgive herom. 
 
Med disse bemærkninger indstiller vi hermed, at forslaget behandles i Udvalget for Finanser og 
Skatter inden det andenbehandles. 
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SIUMUT 


